
Besvarelse af spørgsmål nr. 125 (Alm. del), som Folketingets 
sundhedsudvalg har stillet til ministeren for sundhed og forebyg-
gelse den 25. november 2008. Spørgsmålet er stillet efter ønske af 
Jens Peter Vernersen (S)

Spørgsmål 125:
"Ministeren bedes oplyse om det er korrekt, at gigtpatienter i visse dele af landet 
ikke har mulighed for at blive behandlet af en reumatologisk speciallæge eller på et 
hospital, fordi der i visse dele af landet ikke er reumatologiske læger."

Svar:
Som det ses af besvarelsen af SUU spørgsmål 122 og 123 er antallet af reumatolo-
giske speciallæger både i sygehusvæsenet og i speciallægepraksis relativt højt i 
hovedstadsregionen, mens antallet i den øvrige del af landet er mindre.

Gigtpatienter har med det frie sygehusvalg mulighed for at vælge undersøgelse og 
behandling på den sygehusafdeling de ønsker, ligesom det med en henvisning til 
reumatologisk undersøgelse/behandling fra den praktiserende læge er muligt at 
benytte sig af privatpraktiserende reumatologiske speciallæger i hele landet.

Alle gigtpatienter har således mulighed for at blive behandlet af en reumatologisk 
speciallæge i sygehusvæsenet eller i speciallægepraksis. For patienter i visse egne 
af landet vil det dog medføre en del transport.
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